
BIM-frukost
Arbetsgruppen Energioptimering

Pouriya Parsanezhad
2023-12-06

Intressentgruppen Energi







Arbetsgruppen Energioptimering är ett 
diskussionsforum för att utbytta tankar och 
erfarenheter kring den potentiella nyttan 
med digitalisering, strukturerad 
informationshantering och BIM i bygg- och 
fastighetsbranschen inom ämnet 
energioptimering.



1. En initial BIM-modell tas fram av 
arkitekten. Den ska vara en enkel SH-
modell.

2. BIM-modellen ska innehålla 
rumsobjekt (Spaces) för att kunna 
användas i analysarbetet i IDA ICE.

3. BIM-modellen exporteras i IFC-
format och importeras i IDA ICE. 

4. Man kontrollerar modellen i 
IDA ICE och, vid behov, 
kompletterar med saknad 
information alternativt skickar 
tillbaka till arkitekten för 
komplettering.

5. Ibland följer inte alla delar med 
i IDA ICE. I detta exempel saknas 
öppningar för vissa fönster. Det 
går ofta att lösa det med lite 
scripting i IDA ICE.

6. När modellen är granskad och verifierad går det lätt att 
köra olika typer av analyser t.ex. dagsljusanalys eller 
analys av värmelaster. Arkitekten får direkt feedback och 
justera placering, vridning och planlösning. Processen ska 
itereras för att optimera byggnadens prestanda redan i 
tidig projektering.



§ Fysiska analoga värmeventiler kopplade till vilka lägenheter
§ Vilket ventilationsaggregat försörjer vilka lägenheter?
§ Vilket värmesystem som värmer vilken lägenhet?
§ Vilken tempgivare sitter i vilken lägenhet?
§ Vilken mätare sitter i vilken lägenhet?
§ Vilka lägenheter har solinstrålning/sydläge?
§ …

Önskvärd information att ärva från BIM
Jämförelse förändrad inomhustemperatur med och utan AI
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